
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 19. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 259
Vil ministeren opklare, om det er rigtigt forstået, at ved en landmand med 100 hektar (i 
omdrift), der ligger inden for et område, hvor der skal reduceres på kvælstofudvaskning, 
at landmanden i 2027 vil få en kvælstofkvote på ejendomsniveau på f.eks. 40 kg N/Ha, 
hvis det er det niveau, der er nødvendigt for at nå den ønskede kvælstofreduktion efter, at 
der er gjort status over, hvor stor en reduktion, der blev opnået gennem frivillige aftaler? 
Og vil ministeren oplyse, om dette opgøres differentieret efter situationen pr. vandopland 
eller efter anden opdeling?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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